Investigation  Report

Subject:


Yves Julian Cauvin Jr. 



DOB:

05/20/65



SSN:

535-88-0031



Descriptors:
Male, White with dark complexion, 5’6”, 140 lb.



FBI #:

720693CA1



DOC #:
994467 (Washington Department of Corrections)



Vehicle:
Black 1992 Subaru SVX, (We have recovered Vehicle)

Washington license 471-JSI and 442-FAW

Stolen 

White 1994 Ford Probe, 

Vehicle:
Washington license 526-GTM(We have recovered vehicle)



Residence:
1002 N Brighton Street, Burbank, Ca. 91506 *



Phone:

818 / 846-0883 

* Subject is no longer at this address and phone number.



Business:
Platinum Computers, 

7721 Aurora Avenue N, Seattle, Wa. 98103 *



Phone:

206 / 782-6269 *





* Subject is no longer in business at this address.





* The phone number reports that the voice mailbox is full

As of 02/12/99 Mr. Cauvin is in the King County Jail 
As of 06/25/99 in the Clark County, Nevada Jail.

Subject:


Jeanne Marie 


DOB:

04/28/63



SSN:

533-78-XXXX


WDL #:
XXXXJM3XXXX, Issued 09/19/95, Expires 04/28/99





The address on this license is false. * 



Descriptors:
Female, White, 5’2”, 135 lb. or more.



Residence:
XXXX Queens Way # XX, Milton, Wa. 98354



Phone:

253 / 952-XXXX at the residence





206 / 660-XXXX cell phone



POE:

The XXX at South Center



Phone:

425 / 656-XXXX and 656-XXXX


Vehicle:
White 1996 Chevrolet Cavalier, 

Washington license XXX-JWA, formerly 110-GZX.

The address on file for the first plate number is correct,

The address on the second plate number is false. *

* Ms. Marie reports her parent’s address

XXX East Wright Street, Tacoma, Wa. 98404 

The task:
1) Serve Mr. Cauvin with a Summons & Complaint.


     King County Superior Court No. 98-2-25341-0SEA



2) Recover/Repo the Subaru for National Bank of Tukwila.



3) Recover the Ford that he stole from his former spouse.



     Seattle Police Department Vehicle Theft Report No. 98-476403



4) Recover computers etc., cash, missing checks, for various clients.



5) Service of Petition for Divorce with Parenting Plan. *



     King County Superior Court No. 98-3-05379-1SEA



     Service of a Temporary Order of Protection, same case number.



6) Debt collection, on behalf of at least 3 clients and maybe as many as 6.

What did it take to get the job done? We have completed items 2 and 3 only. Service of Process could have taken place, other than for the interference of Officer Robertson of the Tukwila Police Department and the fact that Mr. Cauvin escaped the Milton Police Department Officers on January 15th, 1999. Service of the Temporary Order of Protection was accomplished on 02/26/99 at the King County Jail.

To do any of this we first had to have contact with Mr. Cauvin. 

ABC and this Investigator have a great deal of experience in dealing with Mr. Cauvin. We have served and attempted to serve him in other matters in the past. Mr. Cauvin is very adept in avoiding his legal responsibilities and Legal Process Servers.

The former wife of Mr. Cauvin did not know where he was other that it had been reported to her that he was now residing with his former girl friend, who is also mother to one of his children. 

Mr. Cauvin had abandoned the business address; the building was undergoing renovation. There was old correspondence in the trash; we recovered some of this trash.

The former girl friend was identified as Jeanne Marie, the only information was her place of employment (The Bon at South Center) and that she said that she resided with her parents in Tacoma. Contact was made with Ms. Marie at her place of employment, she denied that she was in any regular contact with Mr. Cauvin, however, she did agree to attempt to get him a message to call this Investigator. Ms. Marie claimed that she and her child resided with her parents in Tacoma. Ms. Marie also claimed that she had not seen or spoken with Mr. Cauvin in several months and that she thought that he was now in Texas. 

The following week, contact was again made with Ms. Marie, she now states that she did get a message to Mr. Cauvin and then later, in the same conversation, said that she did not get a message to him and that she did not know how to contact him. This was contrary to the information that had been reported to us by other sources. I attempted to explain what was going to happen next should we not make contact, soon, with Mr. Cauvin. Ms. Marie still maintained that she had no contact with him and no way to get a message to him.

Comments to Ms. Marie that we did not believe her and that we would send Investigators to her POE to follow her home were made in an attempt to make it clear to Ms. Marie that, one way on another, contact would be made with Mr. Cauvin. She responded by calling the Police. Officer Robertson, of the Tukwila Police Department, called me at ABC and at my residence. I was not very forthcoming with information other than to explain that we had Legal Documents for Mr. Cauvin and that we believed that he was residing with Ms. Marie, wherever her true residence might be located.

Officer Robertson threatened me with arrest if I did not answer his questions. He became very upset when I attempted to explain to him that we had legal purpose to contact Ms. Marie and that we had not violated any law by telling Ms. Marie that we were going to have Investigators follow her home from work; when Officer Robertson told me that he had provided my personal identifying information to Ms. Marie. I responded by saying, “thanks a lot” and hung up the phone. 

I have learned, through experience, that whenever the subject of investigation, for purposes of Service of Process, complains to a Police Department, whatever is revealed to a Police Officer regarding the purpose of the investigation or information regarding the subject, will always, always be revealed to that subject by the Police Officer; including the Legal Process Servers name, address, phone number and personal identifying information. I therefore do not reveal all that we may know regarding the subject and I am somewhat reluctant to provide a lot of information regarding ABC or I until the task is completed.

We have sent ongoing reports to Officer Robertson and did contact the Tukwila Police before attempting to locate one of the target vehicles in the parking lot of South Center. As we were unaware, at that time, of the license plate switch on Ms. Marie’s Chevrolet to a new license plate number, we did not locate her vehicle or the stolen Ford Probe in the parking lot of South Center. (By this time we had information that Ms. Marie had been observed driving the stolen white Ford Probe)

Officer Robertson would not even listen to information regarding Ms. Marie and Mr. Cauvin. He was so intent on getting me charged and convicted that they could have been Killers or Bank Robbers and he still would not have taken the five or so minutes to listen to what I had to offer.  

We have had no direct contact with Ms. Marie after that date other than the one time attempt to follow her job to her residence. That did not work out very well. This is in response to Officer Robertson’s seven-page report with cover and one page of alleged statements from Ms. Marie.

Officer Robertson contends that Ms. Marie was concerned that someone might follow her, tap her phone line, place electronic trace on her vehicle and whatever else that I might want to do to locate Mr. Cauvin.

I have never told anyone that I could or would tap a phone line or place an electronic tracking device on a vehicle, nor did I tell Ms. Marie this. I have never told anyone, including Ms. Marie that I or we can do anything to locate anybody for service of process. What I do say and what I did tell Ms. Marie is that I would have one or more of our Field Investigators follow her to her residence in an effort to make contact with Mr. Cauvin.
Ms. Marie continued to state that she has no contact with Mr. Cauvin; I explained to her that we had several reports and other information that led me to believe otherwise. I also explained that this was not going to go away just because she would not be cooperative and was assisting Mr. Cauvin in his attempts to avoid Service of Process and to avoid having the vehicle, which he stole from his former spouse, recovered.  I did not call her a liar. I did not use the word harass at any time. 

Ms Marie also states that she had an Attorney call me on our trap-line. Yes I did receive a call from a person that did identify himself as an attorney for Ms. Marie. I can never discuss a client’s case with anyone, let alone an Attorney that represents the girl friend of my subject. Later we did determine that the attorney is James Helbling of Tacoma, his phone number is 253 / 272-XXXX. I declined to carry on a conversation with this person.

Yes I received four calls from a person that said that he was a Police Officer, however, when I asked for his phone number to call him back, he would not provide the number so I declined to speak with him. This is how we operate with calls on our trap line, we never ever tell a caller who or where we are unless we know exactly who we are speaking to and exactly what the subject matter is. 
When a person calls and purports to be a Police Officer we ask for the name, ID Number, the name of the Police Department and a phone number that the Officer can be called back at. If when we call back we do not have conformation of the identity of the Officer, we will not speak with him or her. The four calls that came in were from 5:26 PM to 5:56 PM on the 9th of November, 1998. They came from 206 / 433-7955 and 433-8993, when I attempted to call those numbers back the line was busy. 

This Officer was so determined that he was going to charge me with a crime that I violated policy and did speak with him, very briefly. I explained that we were attempting to Serve Legal Process to Mr. Cauvin and that we had several reports that he was residing with Ms. Marie. His response was that I was going about it the wrong way. I inquired as to just what I was doing wrong, he replied making harassing phone calls and threats. 
I responded by explaining that I made no harassing calls and made no threats of any kind, I had called Ms. Marie the week prior and again that day , I did explain to her that we would most likely follow her from her place of employment to her residence and then stand by for Mr. Cauvin to show up. I also told this Officer that this was not a crime and to review the RCW. He responded by telling me that he had just arrested some guy for the same thing this past week and that he knew what the law was and I was in violation and he would arrest me. I know from past experience with Police Officers that there was no talking to this Officer, his mind was already made up and that was that. 

Yes the Officer was able to determine my cell phone number, not my home number, and the address of my residence. He called and left a message for me to call him back; I did so upon my arrival. 

When speaking with any Police Officer I do not confirm or deny my identity unless I am required to do so by law. My understanding is that I must produce identification when I am operating a vehicle on public streets and when I am in a business that serves alcohol and at no other time. As I was not operating in my capacity as a Licensed Private Investigator at that point in this case, I did not feel it necessary to even tell him my license number, which, I did not have on my person. It was at my office. 

I did attempt to explain to Officer Robertson that any Licensed Private Investigator or Legal Process Server could follow any person in the performance of his or her duties without fear of a charge of harassment. Officer Robertson still insisted that this was a crime. I, of course, disagreed with him. He, of course, did not like that. Note, at this point, my only contact with Ms. Marie had been two phone calls. The first in which I inquired about Mr. Cauvin and the second call was as Ms. Marie and I agreed, that I should call her back the following week. 

Officer Robertson also maintained that my two calls to Ms. Marie were also a violation of law. I, again, disagreed with him. I attempted to explain that I had legal purpose to call her and that I did not do so at odd or late hours of the day, I always told her my name and the purpose of my call. I also explained to Officer Robertson that I made no threats of physical harm or property damage. I only explained to Ms. Marie that this problem was not going to just go away and that sooner or later we would make contact with Mr. Cauvin and that I believed that it was going to be at her residence. As it turns out, I was exactly right; we did make contact with Mr. Cauvin at Ms. Marie’s residence.
Officer Robertson said “so, you can do and will do anything to get your job done.” I responded by telling him to not put words in to my mouth, that is not what I said. What I do say and did say on this occasion is that I can and will do a number of things to accomplish my task that are all legal. I have access to information and have several courses of action open to me that are all completely legal. Some people do not like my being able to access information regarding them and they do not like some of the actions that I take when Serving Legal Process. Just because it is not nice does not make it a crime.

Officer Robertson told me that he believed Ms. Marie when she stated to him that she had no contact with Mr. Cauvin and that he believed her when she stated that I threatened her and that he had no interest in Mr. Cauvin and did not want to know about his or her involvement in any crimes no matter where they took place. His only concern was the crime that Ms. Marie had reported to him. He told me that he had provided

Ms. Marie my name, address, phone number, date of birth and descriptors along with other personal information. Further conversation with this officer was not going to change his mind so I said thanks and hung up the phone. 

I refer the reader to the Milton Police Report Incident No 99-00083, involving

Ms. Marie and Mr. Cauvin; Ms. Marie is charged with Obstructing and Rendering Criminal Assistance and she should be charged with making a false Police Report in this matter as well. 

The Court’s Motion on 03/31/99 dismissed the case against me. Anne Jackson has filed an appeal with the King County Superior Court regarding the Court’s decision. As of this date the appeal is active, waiting the court date to roll around. The following has nothing to do with this case; however, it does point out how Legal Process Servers are dealt with by most, if not all, Police Departments.

My past experience with the Tukwila Police Department is that they will go out of their way to protect a person that is avoiding Service of Process while attempting to find any crime that they can in order to arrest the Legal Process Server. Some years ago, while attempting to serve a Court Order* in a domestic matter to a reluctant witness that had already been successful in avoiding several other Legal Process Servers, I had contact with the Tukwila Police Department (Case No. PC0078142 TKP CN). 

* A Court Order must be personally served upon the named person only, a Process Server may not leave it with just any resident as with a summons and complaint. 

By then I had learned that when serving evasive subjects, especially female subjects, I had better have a witness or record what was said by me to the subject. In this case my subject was female and had already made several calls to various police departments when other Legal Process Servers had attempted to serve her with the documents.

All the while that I was attempting to serve this person, I had a tape recorder on. I was always in a public place and the recorder was always out in the open on my clipboard. 

The subject would not open the door to her residence and in spite of my explanation as to my purpose would not accept the Court Order. She did call the Tukwila Police. When the Police arrived, they required that I leave the area or be arrested for Trespass or Harassment. I attempted to explain to the Officers that as a Legal Process Server I could not be arrested for Trespass as I had not entered into or onto property that was not open to the public. I asked them to review a copy of RCW 9A.52.090, that I always have with me for just this purpose. Both Officers refused to read my copy of the RCW.

The Officers then said that I was going to be arrested for Harassment, I then explained that as I had legal purpose for my contact with the subject and that I had made no threat of physical harm or property damage, that that would be a difficult charge to sustain. The Officers then told me that the subject had reported to the dispatcher that I had been using foul language and had made several threats to her as to how I was going to get her served. 

I then offered to play the tape recording for the officers. Both officers listened to the tape in one of the two Police vehicles that had responded to the complaint call of my subject. After they listened to the recording, they did agree that I had not used foul language and had not made any threats of any kind. However, as I had tape-recorded the conversation without the subject’s permission, they were going to arrest me for making an unlawful tape recording of not only the subject but them, the Police Officers as well. 

I attempted to explain that as I understood the law, one may record a conversation when in a public place and the recorder is not hidden from view and that anyone may record a conversation with a public official when that official is acting in an official capacity. 

After some time the Officers decided not to arrest me, however, they did cite me and confiscated my tape as evidence. (They were going to take the recorder as well, but I made such a fuss about it they relented). Some several months later I was informed that I would not be charged with this alleged offense and that I could come to the Tukwila Police Department and recover my tape.  

After some heated discussions with the Tukwila Police Department, they sent my tape back to me in the mail. When I finally did receive the tape and attempted to replay it, I discovered that it had been erased. The Tukwila Police denied any knowledge regarding the damage to my tape. 

I often wonder just how they were going to prosecute me for making this tape if all the while that they had the tape, there was nothing on it?

I visited the Tukwila Police Department and spoke with Officer Robertson to inform him of the reported criminal conduct of both Mr. Cauvin and Ms. Marie. Officer Robertson refused to have a meaningful conversation with me, he maintains that I have been charged with a crime and that he was not interested in, nor would he listen to, any information regarding Mr. Cauvin. He stated that he believed Ms. Peterson when she stated that she has no contact with Mr. Cauvin. Events have proved that this Investigators assertion was and is true and that Ms. Marie was less than truthful when making her report to Officer Robertson. And, that Officer Robertson’s belief is and was founded on misinformation and bias of some sort.

By this time we had visited the former business location of Mr. Cauvin and recovered some phone bills from the trash. The phone bill of Mr. Cauvin contained several pages of phone numbers that he had called from his cell phone. We then attempted to identify the owner and location of each number by 

(a) Reverse Directories.

(b) CD-ROM Database. 

(c) And, in a final effort to determine the owner and location of all of the phone numbers; called each number that had not yet been identified by other methods. 

Several of these calls resulted in information regarding other victims of Mr. Cauvin and Ms. Marie and possible clients for ABC. One or more of these calls may have been to Ms. Marie as three of her numbers were on that phone bill. We, however, did not know that these were Ms. Marie’s phone numbers until we called them, if we did call Ms. Marie, no meaningful discussions took place. These calls would have been apologized for as wrong numbers dialed. 

We also had contact with the former spouse of Mr. Cauvin; Ms. Cauvin was very forthcoming with information regarding the subject and became a client. We provided a copy of the phone bill of Mr. Cauvin to Ms. Cauvin thinking that she may provide information regarding any of the phone numbers that she may recognize. Ms. Cauvin made several calls to these numbers and confirmed that Ms. Marie answered at two of the numbers.

We also had contact with Larry Maloney, Mr. Cauvin’s Probation Officer; he states that he is just completing the paper work to issue an arrest warrant for Mr. Cauvin. 

We also had contact with, Dave Austin of Kirkland, WA. Another victim of Mr. Cauvin that has made a complaint to the Attorney General of the State of Washington regarding a stolen computer; this person has also become a client.

We also made contact with the Uncle of Ms. Marie, Conrad, at one of her former residences. XXXXX SE 124th, Renton, WA. 98058. The Uncle stated that Ms. Marie no longer resided at his home and that he knew that she was not currently residing with her parents in Tacoma. His understanding was that Ms. Marie had her own apartment somewhere in the south end; however, he was not aware of the address. He also stated that he was not surprised that Ms. Marie may be involved with Mr. Cauvin in spite of the fact that Ms. Marie and Mr. Cauvin had previously been involved in a domestic violence matter. (King County Superior Court No. 95-2-26351-8)  

One note of interest regarding this address; the address 18038 SE 124th appears on a Trace report for Mr. Cauvin, note the last digit of that address does not exist, 18030 does exist. Neither address appears on a Trace Report for Ms. Marie.

We had been informed that Mr. Cauvin was an erotic dancer for Centerfolds, a nightclub in Seattle. Centerfolds contracted dancers out to other clubs from time to time. Mr. Cauvin was spotted at Debbie’s Road House Inn, dancing. However, when we inquired at Debbie’s, we were informed that they had no control over which dancers would appear on those nights when they sponsored male erotic dancers. 

We also visited Centerfolds on NW 15th Avenue in Seattle on several occasions. No contact was made with Mr. Cauvin. We did not question anyone at Centerfolds as we had been informed that the owner, Mark Anthony, is a good friend of Mr. Cauvin. We were also informed that Mr. Cauvin was a frequent visitor to several card rooms along Aurora Avenue in Seattle. We made several visits to all of the card rooms on Aurora Avenue, Mr. Cauvin was well known at several; however no one remembered having seen Mr. Cauvin in some time.  

With the home phone number of Ms. Marie we were then able to then determine her true residence address. It, of course, was not at her parent’s home, as she had wanted others to believe. We then made several drive byes at the Milton address of Ms. Marie. We also questioned several of her neighbors. (We have several good pictures of Mr. Cauvin) We did not observe either of the vehicles there during these visits. The neighbors did state that they had observed Mr. Cauvin coming and going from the apartment of Ms. Marie and he had been seen driving both of the target vehicles and that Ms. Marie had been seen driving one of the target vehicles (the stolen white Ford Probe) in addition to her own vehicle, the white Chevrolet.

As a result of our visit to the Uncle of Ms. Marie, Ms. Marie called our trap-line several times in an effort to determine what we were up to. We asked her not to call us unless she was willing to reveal the whereabouts of Mr. Cauvin; however, she persisted in calling us with threats of arrest by the Tukwila Police Department. We explained that whatever we were doing to locate Mr. Cauvin was legal and that the Police in Tukwila could not prevent us from investigating her in relation to Mr. Cauvin. (We can provide proof that Ms. Marie called us from the home of her Uncle 425 / 255-XXXX and from her cell phone 206 / 660-XXXX. We will provide a copy of our incoming trap line phone bill if required.) 

We received information regarding the phone numbers of long distance calls made from the cell phone of Ms. Marie, one of these numbers, 818 / 846-0XXX, had been called several times. When calling this number a male voice asks the caller to leave a message for Gary or Julian. Investigation revealed the address, where this number is located, to be 1002 N Brighton Street, Burbank, Ca. 91506. 

I spoke with Gary L. Gabbert, by phone, at that address and was informed that Julian was in Washington at the home of Ms. Marie and that he was driving his other vehicle back to California soon and that the black Subaru was there in the garage. With this information we determined that we could recover both vehicles if we timed everything just right. 

I contacted Statewide Recovery Services Inc. in Burbank California with instructions to recover the Subaru from the residence of Mr. Gabbert. The Subaru was recovered on January 15th, 1999.

I contacted Ms. Cauvin regarding the whereabouts of her vehicle, the Ford Probe; she was willing to drive to Ms. Marie’s residence and look around the parking lot for her vehicle, and to then contact the Milton Police. I also advised Ms. Cauvin to have no contact with Ms. Marie or Mr. Cauvin. I would have gone to Milton myself; however, other commitments prevented me from traveling to Milton that night. 

I contacted Sergeant McKeen, of the Milton Police Department, with information that a reported stolen vehicle (Ford Probe) and Mr. Cauvin, the only suspect, would be in Milton that night at Ms. Marie’s residence. We faxed a copy of the Seattle Police Department Vehicle Theft Report, Seattle Police Department Report Numbers and the names of the Reporting Officers, regarding three other matters that Mr. Cauvin is reported to be the suspect in and information regarding Ms. Marie. I also informed Sergeant McKeen that the owner of the Ford Probe would be in Milton that night looking for her vehicle and that she would call the Milton Police should she find it in Milton.

(The other SPD Report Numbers are 98-529604, 98-408962 and 98428341)

As it turns out, this was a waste of time, Sergeant McKeen, even though he assured me that he would inform Patrol Officers regarding the stolen Ford Probe, did not do anything with the information that I provided him. Later that night, the Officers that Ms. Cauvin attempted to report to regarding the location of the Ford Probe, did not have any information from Sergeant McKeen or myself.

At approximately 10:30 PM on January 14th, 1999, the stolen 1994 Ford Probe was spotted in the parking lot of the apartment complex of Ms. Marie. In fact it was parked directly in front of Ms. Marie’s unit number C-3. The license number on the vehicle should have been 526-GTM; however, it was now 110-GZX. This license number was issued to Ms. Marie for her 1996 Chevrolet and was reported canceled in December of 1998 in favor of a new license number 262-JWA for her Chevrolet.

It is no wonder that we did not spot Ms. Marie’s vehicle or the Ford Probe at South Center, we were looking for the wrong license numbers on the wrong vehicles. 

The fact that Ms. Marie applied for and received new license plates for her vehicle when there was no apparent reason to do so is of great interest to this Investigator. How did Mr. Cauvin get his hands on Ms. Marie’s old license plates? Why did she apply for new license plates?

We have been informed that Ms. Marie applied for new license plates on December 29th, 1999 at the Mail Plus License Agency, 5500 Olympic Drive # A105, Gig Harbor, Wa. 98335. Phone 253 / 858-8010. The Licensing Agent here states that all persons that receive replacement license plates are instructed to destroy their old license plates. 

After much hassle with the Milton Police, the officer that I had faxed the report to had not told anyone about the information and he was now off duty and would be for several days, Ms. Cauvin was able to convince the Milton Police to pay a visit to the Marie residence. The Milton Police Incident Number for this case is 99-83.

When the Milton Police inquired of Ms. Marie regarding the Ford Probe, with her canceled license plates, and Mr. Cauvin, she denied having any knowledge regarding the Ford Probe or her license plates that were now on the Ford Probe, and she denied that Mr. Cauvin was present at her home.

While the Milton Police were questioning Ms. Marie, Mr. Cauvin jumped from the third floor balcony of Ms. Marie’s residence. The Police now believe that Mr. Cauvin may have made good his escape in yet another stolen vehicle * from an adjoining parking lot. It is clear that Ms. Marie was again less than truthful. (This has not been confirmed, as the Milton Police will not reveal any information regarding this incident to us) (We now have the report)

I made contact with Mr. Cauvin’s California landlord, Gary L. Gabbert, and provided him with information regarding Mr. Cauvin, Mr. Gabbert was very thankful. It seems that the story that Mr. Cauvin had told him was very different from the truth. Mr. Gabbert informed me that he had received a call from Mr. Cauvin on the 14th at about 9:30 PM, Mr. Gabbert was to pick up Mr. Cauvin at the airport on the 15th. Of course Mr. Cauvin did not make his flight. 

The information that Mr. Gabbert was going to pick up Mr. Cauvin at the airport on the 15th raises the question. Where was Mr. Cauvin going to park the stolen vehicle while he was in California? The most likely answer is at Ms. Marie’s residence. 

On January 15th, I was informed that Ms. Marie was attempting to contact one of our clients in this case, the former Mrs. Cauvin. It seems that Ms. Marie is again claiming that she had no knowledge regarding the stolen vehicle and did not know that Mr. Cauvin had taken her license plates and installed them on the stolen vehicle. Ms Marie stated that “Julian told her that one of her license plates was hanging down and that she should get new plates and he would install them for her”. I refer the reader to the Milton Police Report wherein Ms. Marie tells yet another story regarding the license plates.  

We advised our client to have no contact with Ms. Marie and that should she want to divulge information regarding Mr. Cauvin, she should contact this Investigator. As of this date we have had no contact from Ms. Marie.

On January 16th, we again contacted Mr. Gabbert. Mr. Gabbert informed me that he has had no further contact with Mr. Cauvin, he has changed the locks on all of his doors and has bagged up all of Mr. Cauvin’s belongings and will place them on the front porch. Mr. Gabbert also informed me that he received a call from Ms. Marie, she informed him of the events of January 15th, in Milton, and cautioned him not to send any cash to Mr. Cauvin should he call for assistance. Mr. Gabbert informed Ms. Marie that the Subaru had been towed away. Mr. Gabbert did not recall that he had made any mention of ABC or this Investigator during that conversation. 

On January 16th, I faxed and mailed a letter to Stan Jack, Chief of Police, Milton Washington, Ms. Brook (Cauvin’s former wife) has provided instructions to ABC to recover all of the items that are in the vehicle that was recovered by the Milton Police. In addition, we also informed the Chief of the poor response by the Milton Police Officers in this matter. 

We wanted to examine the items in the vehicle to determine any information that may lead to the location of Mr. Cauvin. Also, there may be stolen items, belonging to our clients that the Police would not be aware of. There is also the matter of the missing checks belonging to Ms. Cauvin. It seems that Mr. Cauvin was able to cash a very large check on Ms. Cauvin’s account that she had not written.

January 18, 1999, Mr. John Beckmann of the Mirage Casino, Los Vegas, NV. contacted me; Mr. Beckmann is attempting to contact Mr. Cauvin regarding $16,000.00 in bounced checks. Mr. Beckmann also informed me that the Mirage has turned the matter over to the Clark County, Nevada, Prosecutor and that a warrant for the arrest of Mr. Cauvin is forthcoming. Mr. Beckmann has requested that we keep him informed regarding the whereabouts of Mr. Cauvin. 

On January 19th, the Milton Police released the Ford Probe; it was towed to Wilson Ford in Seattle. On January 20th, we recovered, with the permission from the owner, a great deal of material from the Ford. In addition to a lot of junk we recovered evidence of at least two other crimes that Mr. Cauvin has committed. 

We discovered twenty gem stones, which appeared to be diamonds, later examination by a professional revealed that they are not. A friend of Mr. Cauvin sold these stones to the former Mrs. Cauvin. The two of them told her that they were real diamonds, that the friend was closing a jewelry store and that he wanted to be paid in cash. Mr. Cauvin took several of the stones and told his wife that he would go to a local gem dealer to determine their value. Upon his return, he informed his wife that just one of the stones was worth more than the total asking price for all twenty. The former Mrs. Cauvin paid the friend of Mr. Cauvin $10,000.00 in cash. Some time later Mr. Cauvin took the stones from their home. Even when he was married, he was stealing from his wife. The stones have a retail value of no more than $100.00. 

We recovered several pages of blank check stock. We do not know the source or purpose of this item as yet. 

We recovered a large amount of paper work that included customer invoices, credit applications, blank checks and customer credit card information from 4 Mat Inc. (DBA) Futon Gallery, a business located at 790 Andover Park, E, Tukwila, WA. The most recent date on this material was January 7th, 1999.

I contacted Ms. Teresa Whatley, owner of this business. Ms. Whatley stated that 

Mr. Cauvin was a former employee of Futon Gallery, however, it has been over one year since he was last employed there and that she was certain that the locks had been changed (for another reason) after Mr. Cauvin left, however, she is having them changed again. Ms. Whatley also stated that there were no visible signs of a burglary; however, she remembers that Mr. Cauvin was in the store sometime after the locks had been changed and may have been able to acquire a key at that time. (The Milton Police recovered a large ring of keys from Ms. Marie’s residence, one of these keys fit the Ford and I will bet that one or more will fit at the Futon Gallery, however, we can not seem to get the Tukwila Police interested in the case)

Ms. Whatley reviewed the material at the offices of ABC on January 20th; she stated that no one in her employ knew that this material was missing. Ms. Whatley had, by then, determined that check numbers 3150, 3151 and 3152 were missing from her book of checks. 4 Mat Inc. will close this account in favor of a new account, at some expense, I might add. 

As reported earlier in this report, Mr. Cauvin has a history of using other people’s checks in his ongoing criminal activity. He also has a history of identity theft. The information that he had, in the Ford from the Futon Gallery, was more than sufficient for him to have committed Credit Fraud by using that credit information along with the name, address and other information on the sales reports. The Police do not seem too interested in this matter. 
I attempted to contact the Tukwila Police Department regarding this matter, I was informed that someone from the Futon Gallery must make a Police Report and that I could not speak with an Officer regarding the matter. I dialed around the switchboard and was able to speak with Detective David Heckelsmiller. I advised the Detective as to the information I had uncovered. I will meet with him on Monday, January 25th, 1999. Pursuant to advice from Attorney, I will not meet with the Tukwila Police until the Prosecuting Attorney has spoken with my Attorney.

I advised Ms. Whatley to make a Police Report by contacting the Tukwila Police; she will inform me as to the Police Report number. As of 02/17/99, the Tukwila Police have not assigned a report number to this case) The Tukwila Police Department case number is 99-616, the Officer was Mark J. Renninger.

The fact that the Tukwila Police are not interested in even knowing about the material that we recovered from the Ford Probe should be of great interest to those persons that may be victims of Mr. Cauvin and Ms. Marie in Credit Fraud and or Identity Theft. As time permits we will contact those persons to inform them of the possibilities. 

We recovered a “Personal Merchandise Order Form” from “Aramis” the customer was Jeanne Marie at the Milton Address; the products described were for use by both Male and Female.  The date was 11/09/98, the very date that Ms. Marie was making her complaint to the Tukwila Police and telling them that she had no contact with Mr. Cauvin.

We also found a copy of Mr. Cauvin’s Resume, the phone number for prospective employers to call Mr. Cauvin was 253 / 952-0578, the home phone number of Ms. Marie.

In addition to the above, we recovered a vast amount of other paper work that we are still attempting to determine to whom it belongs, is it involved in other crimes and will it lead to the current location of Mr. Cauvin ?

On January 25th, Gary, the California landlord of Mr. Cauvin, has had no contact from Mr. Cauvin. 

On January 25th, 1999, we received a copy of the Milton Police report regarding Incident No 99-00083 of 01/14/99. The report confirms that Ms. Marie did attempt to cover for Mr. Cauvin when the Officers inquired regarding him. The report also reveals that Ms. Marie told the Officers another story regarding her canceled license plates that were on the stolen Ford. Ms. Marie has attempted to contact the owner of the Ford. When she could not make contact with the former Mrs. Cauvin she stated that “Julian had noticed that one of her license plates was hanging down and that she should just order new plates, and that he would install them for her”. Ms. Marie also stated that she did not know that the Ford had been stolen. 

Ms. Marie did know that the Ford was stolen because I told her that it was and that a Theft Report would be made with the Seattle Police that week. I told her this on November 9th, 1998. 

Mr. Cauvin had attempted to report to his PO, Larry Maloney, a current residence address through a close friend of Ms. Marie. This friend is Sandra Bates, the baby sitter for Ms. Marie. The child of Mr. Cauvin and Ms. Marie was not present at the home of Ms. Marie the night that the Milton Police attempted to arrest Mr. Cauvin. The child was at the home of Sandra Bates, 3209 E “F” Street, Tacoma, Wa. 98404, phone 253/572-2770 (note that the phone number provided by Mrs. Bates to Larry Maloney was 253/396-8552 is a pager or voice mail system) Mr. Cauvin does not now nor has he ever resided at this address. Also of interest is the fact that this address is just around the corner from the address that Ms. Marie has reported to be her residence address that is actually the home of her parents, 523 E Wright Street. 

When calling the home of Ray and Sandra Bates the caller is told that “Julian” does not reside there but he does stay there when he is in town. Shortly after this call, Mrs. Bates called our trap line and demanded to know who we were and what we wanted. We declined to respond. Mrs. Bates further demanded that we not call her again. This is of import as the only way that Mrs. Bates could have gotten that phone number is from Mr. Cauvin or Ms. Marie. 

Mrs. Bates has called Ms. Cauvin on or about April 10th, 11th or 13th. She was complaining to Ms. Cauvin regarding Mr. Cauvin, Ms. Marie and Myself. It seems that Mrs. Bates is now concerned that Mr. Cauvin has gained access to personal information of both Mr. and Mrs. Bates, Social Security Numbers and the like. Mrs. Bates also confirmed that she had allowed Mr. Cauvin to use her address in connection with the State of Washington and Mr. Cauvin’s Parole Officer. Mrs. Bates also confirmed that in fact she was the person that called Mr. Cauvin’s Parole Officer to provide him with an address that both she and he knew was false. 

Mrs. Bates also told Ms. Cauvin that the Tukwila and the Redmond Police have told her and Ms. Marie that I am a “Very bad Guy” and that they said that I said that I was sexually involved with Ms. Cauvin and that was the only reason that I was on this case.

Detective Shultz states that he has never heard of Mrs. Bates and has not spoken with Ms. Marie. 

Mrs. Bates has also contacted Mr. Maloney, Mr. Cauvin’s Parole Officer, and complained about our calls to her. 

Mr. Maloney was not the source of the address information that resulted in the calls to Mrs. Bates. 

Gary Gabbert failed to change the locks on his residence; someone entered his home and removed clothing items from the bedroom of the now new roommate. This is the room that Mr. Cauvin had rented from Mr. Gabbert. Nothing else was taken. Mr. Cauvin’s belongings were stored in bags in the garage. 

On Friday, February 12th, 1999, at 11:25 PM, Yves J. Cauvin was arrested by the King County Police at 20300 Ballinger Way NE, Seattle, Wa. 98155. He is now residing in the King County Jail on Two No Bail Warrants, issued by his Probation Officer. 

I have been informed that Officer Randy Woolery of the Seattle Police Department is now conducting an investigation regarding the many crimes of Mr. Cauvin. I have made contact with him; he may or may not wish to review the information that I have. Officer Woolery informs me that as most of the information that I do have is regarding matters outside of the City of Seattle, he may not be able to accomplish anything. On 02/22/99, Mr. Cauvin was charged with two counts of Unlawful Issuance of Bank Checks King County Superior Court Case Number 99-1-01809-1 SEA, regarding theft from his former spouse.

I spoke with Ms. Mary Beth Dolojan of the Clark County, Nevada Prosecutors Office, she will attempt to have a warrant for the re-arrest of Mr. Cauvin forwarded to King County prior to his release date of 03/02/99. This has now been accomplished, Mr. Cauvin is also held on an $180,000.00 bail in this matter.

I met with Detective Lon Shultz from the City of Redmond Police Department; Phone 425 / 556-2586. Detective Shultz is investigating Mr. Cauvin (and maybe, Ms. Marie) in two other Felony matters involving Credit Fraud, Bad Checks and Identify Theft. The Redmond Case Number is 99-03184. We provided him with much material that will assist him with his investigation.

On April 13th, 1999 Detective Shultz informed me that he was in the process of sending his investigation report to the King County Prosecutor. They will make the decision regarding Mr. Cauvin. Ms. Marie will not be involved, as there is not enough evidence to connect her to the crimes. Mr. Cauvin will be charged with issuance of bad checks and or intent to commit fraud. The two companies involved are both in Redmond.  

Equus Computer Systems of Washington, Inc. 6645 185th Avenue NE #151, Redmond, Wa. 98052, Phone 425 / 558-XXXX.

Micro Standard Distributors, Inc. 18133 NE 68th, Redmond, WA. 98052, 

Phone 425 / 867-XXXX. (Micro Standard was the Plaintiff in the original case wherein I was commissioned to locate and serve Mr. Cauvin that started this whole mess)

On March 7th, 1999, I had further contact with Mr. Gabbert. He stated that Ms. Peterson has again contacted him and she states that she will be in California soon and will pay the $600.00 plus in past due rent to Mr. Gabbert who is holding Mr. Cauvin’s personal possessions and clothing. On February 26th, 1999 I served a Temporary Order for Protection upon Mr. Cauvin at the King County Jail. Mr. Cauvin attempted to avoid service of Process by telling the Jail Guards that he had a “No Contact Order” that prevented me from serving him with anything. This of course is not true. The jail guards had to drag Mr. Cauvin to the visiting area to be served. 

Mr. Cauvin testified, under oath, in King County Superior Court Case Number 98-3-05379-1SEA, that he and Ms. Marie were attempting to form their own family and that his former wife, Ms. Cauvin, was just jealous and that was why she was attempting to secure the Court’s Order for No Contact. Mr. Cauvin failed to mention the stolen vehicle, the identity theft, the credit fraud and the bum checks and other crimes that he has perpetrated upon his former wife. 

The Tukwila Police Department is not interested in any information regarding Mr. Cauvin and the crimes that he committed in that city. 

The King County Prosecutors Office (District Court Section) will not return my calls. On 04/19/99 I filed a copy of a revised Citizen Complaint with this office. 

On February 23rd, 1999, both Mr. Cauvin and Ms. Marie were charged with Obstructing a Law Enforcement Officer, in Milton Municipal Court. The date of the first hearing is set for 03/01/99 at 9:01 AM, I will be there; Case Numbers C00003245 MIL CN & C00003244 MIL CN. 

Both Mr. Cauvin and Ms Marie were to appear at the Milton Municipal Court on 03/01/99 at 9:00 AM. Mr. Cauvin, of course, did not make his appearance. I have informed the Court as to his whereabouts. A Bench Warrant has issued for his arrest. 

Ms. Marie is to appear for Pre Trial Hearing on 04/05/99. I have filed a copy of this report in the court file. The case against Ms. Peterson was dismissed, I do not know why.  

I have filed a “Citizen Complaint” in Renton District Court charging Ms. Marie with a crime, making a false statement. The First hearing is 04/12/99 at 1:30PM; the case number is 9900049 CIT CN. This was dismissed as the Judge believes that I must provide notice to the King County Prosecutor as well. I will file another Citizen Complaint as soon as I learn the outcome of the Anti Harassment matter. 

04/02/99, I have filed a complaint with the City of Tukwila in this matter.

04/02/99, I have filed a Citizen Complaint with the Chief of the Tukwila Police Department regarding Officer Robertson. As of 05/12/99, the City of Tukwila Police Department has issued a finding of “Not Sustained” regarding my complaint about the actions of Officer Robertson.

On 04/12/99 in an attempt to comply with the Court’s understanding of the process for a Citizen Complaint, I attempted to make a Police Report to the Tukwila Police regarding the false report of Ms. Marie. I spoke with Captain Westby; he will speak with the City Attorney regarding this matter. I also informed him that I felt that the Prosecutor, Anne Jackson, should recuse herself. As it happens, Captain Westby has been directed by Chief Haines to consult with Anne Jackson regarding my complaint. I guess I know that this will not result in a complaint that will go anywhere. 

On April 16th, 1999 I received a letter from the Tukwila Police Department regarding my attempt to file a crime report regarding Ms. Marie, they will not take a report from me, in fact they state that the city is appealing the courts ruling dismissing the charges against me. Note: they do not seem to know who is who in the zoo, Ms. Marie and Ms. Jackson’s names are misspelled and we’re off to the races again. Ms. Marie has filed an Anti-Harassment order against me in Renton District Court, case number DVHR07699 CV. The hearing date is 04/26/99, as of this date I have not been served. I have ordered a copy of the court file. We now have a copy of the file. 

As of 05/06/99 I have not been served with the petition for anti harassment, however,

Ms Marie has re-filled her petition and the new court date is 05/11/99.

I have been served with the petition the new court date is 05/25/99 10:30 AM.

The court Ruled in my favor, I had and do have, “A Lawful and Legitimate Purpose Justifying Contact with the Petitioner, Ms. Marie.”
On June 7th 1999, a Motion for Reconsideration” was filed in the Renton Anti-Harassment matter was filed. I have sent for a copy. I have now received notice to appear on June 24th 1999, 10:30 AM for yet another Anti-Harassment hearing. It appears that at least two persons have ordered copies of the transcript and tapes, for whatever reasons the court will not release information as to the identity of those persons. 

Attorney Bruce Danielson went to the Renton District Court on June 16, he, at first, was denied access to the file. After some time he was only allowed to review the file after certain documents were removed from the file. The court will not allow me to know whom it was that ordered the tape copies on May 26th, 1999. Why?

Jeanne Marie was served on 04/16/99 (and 05/13/99 with the now filed King County Case) with the Summons and Complaint in my civil action against her seeking my costs in defending myself against her false charges. 

On April 26, 1999, Ms. Zulema Hinojos-Fall from the King County Prosecutors Office, Superior Court, called for information regarding Yves Julian Cauvin. Ms. Hinojos-Fall, along with Detective Randy Woolery of the Seattle Police Department came to the offices of ABC on 06/26/99 at 11:30 AM. I am to testify regarding the criminal charges against Mr. Cauvin. The trial will be next week. 

Ms. Fall expressed dismay that the Tukwila Police Department would not investigate Mr. Cauvin’s involvement in criminal matters. She commented that the case against Mr. Cauvin would probably not go to trial if they had the additional charges that Tukwila could file. 

On 04/27/99 Ms. Marie called ABC and spoke at some length with Andy Carrigan, the President of ABC, regarding my actions in this matter. Ms. Marie then went on to threaten Law Suites and the like against ABC, Andy, and myself. 

On May 4th, 1999 I was on stand by at the King County Court hallway at room 719 awaiting word that I will or will not be required to testify as a rebuttal witness in the criminal case against Mr. Cauvin. As it turns out I was not called to testify, however, information that I provided to the prosecutor allowed her to impeach Mr. Cauvin.

On May 5th, 1999, Mr. Cauvin was convicted of a crime, unlawful issuance of bank checks, a felony; the sentencing date is June 4th, 1999. I was there; he got the max for this crime. 

On May 11th 1999, Mr. Cauvin was served with the Summons and Complaint in the civil action against him arising from his conspiracy with Ms. Marie to avoid Service of Process and the recovery of two vehicles. 

Mr. Cauvin has retained Attorney Richard L. Pope to represent him in this civil action. Mr. Pope is also representing Mr. Cauvin in the divorce matter. 

I was called upon to testify in the Cauvin divorce matter on Monday, June 14th, 1999. During my testimony, Mr. Cauvin, while out of view of the Judge, was pointing at me and mouthing the words “I’m going to get you.” He had also said this to me on a prior occasion when I was called upon to testify in a criminal matter against him. 

The results of the Cauvin Divorce matter are impressive; Ms. Cauvin got everything and a $20,000.00 judgment in her favor against Mr. Cauvin. The other matters that we have been or will be retained to investigate are as follows; the location of the customer computer equipment that Mr. Cauvin has not returned to his customers

Who was the female that answered Mr. Cauvin’s cell phone that claimed to be

Mrs. Kim Cauvin and provided personal information that induced businesses to grant credit to Mr. Cauvin? These businesses are now attempting to collect from Ms. Cauvin.

Why were Ray and Sandra Bates so intent on providing a false address for Mr. Cauvin to his Parole Officer? What part, if any do they play in Mr. Cauvin and Ms. Marie’s criminal actions? We do know that they live just around the corner from Ms. Marie’s parents and that Mrs. Bates is the baby sitter of choice for Ms. Marie. 

As of April 7th, 1999 there are at least three new clients with three new subjects entering this matter. The clients are interested in the activities of Mr. Cauvin, Ms. Marie; Mr. Oldenburg along with Universal Capital Corp. and the Three Monkeys Corp. 

I believe that there will be several Law Firms wanting to serve Legal Documents to Mr. Cauvin, Ms. Marie and very likely Mr. and Mrs. Bates in the very near future. 

I believe that Ms. Marie will be a very large part of this on going investigation. 

I believe that no Police Officer, from any jurisdiction, could have, or would have, solved this matter. As the crimes took place in many jurisdictions and each crime, by itself, is a minor matter, which in most cases would not result in the investigation, required for resolution, other than filing a report, by any Police Department. In fact, in some of these cases the Police will not even allow the victim to make a Crime Report.

Our intention is not in solving crimes or having arrests made, our purpose is to Serve Legal Process and to recover, on behalf of our clients, if possible, cash and other items misappropriated by Mr. Cauvin with the assistance of Ms. Marie, that for whatever reason, the Police do not seem to have the time, jurisdiction or are not interested in. 
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